

## Influenza

**Australia** (26 June 1991). Influenza B has been isolated from 4 cases: 3 children (2-9 years) and 1 adult (20 years).

**New Zealand** (30 June 1991).<sup>1</sup> The local outbreak of influenza B occurring in the southern part of South Island continued. In the centre of South Island, a large increase in activity due to influenza B virus was noted in the city of Christchurch as from the week ending on 23 June. Boarding schools and nursing homes are especially affected, with attack rates estimated at 23%. In central North Island, sporadic cases of influenza B have been detected.

**Papua New Guinea** (21 June 1991).<sup>2</sup> Influenza B has now been confirmed by isolation of the virus from 3 cases in children under 1 year of age in Goroka. These were the first isolates of influenza B in Goroka since July 1989.

<sup>1</sup> See No 26, 1991, p. 195.

<sup>2</sup> See No. 24, 1991, p. 178

## Grippe

**Australie** (26 juin 1991). Le virus grippal B a été isolé de 4 cas: 3 enfants (2-9 ans) et 1 adulte (20 ans).

**Nouvelle-Zélande** (30 juin 1991).<sup>1</sup> La flambée locale de grippe qui sévit dans la partie méridionale de l'île du Sud se poursuit. Dans le centre de l'île du Sud, un accroissement important de l'activité grippale due au virus B a été observé dans la ville de Christchurch à partir de la semaine se terminant le 23 juin. Les internats et maisons de retraite sont particulièrement touchés, avec des taux d'attaque estimés à 23%. Dans le centre de l'île du Nord, des cas sporadiques de grippe B ont été détectés.

**Papouasie-Nouvelle-Guinée** (21 juin 1991).<sup>2</sup> Le virus grippal B a maintenant été confirmé par isolement du virus de 3 cas chez des enfants de moins d'un an à Goroka. Il s'agissait des premiers isollements de virus B à Goroka depuis juillet 1989.

<sup>1</sup> Voir N° 26, 1991, p 195

<sup>2</sup> Voir N° 24, 1991, p. 178